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Výroční členská schůze 

2011 
30.I. 2011, 14,00hod. Lhota u Vlachnovic 

 

Zpráva o činnosti ZO ČSV,o.s. Mladošovice 

za rok 2010 
 

 Vážení přátelé, vážení hosté, dovolte mi, abych Vás co nejsrdečněji přivítal na dnešní 
Výroční schůzi naší organizace, jejímž cílem je, zhodnotit  práci vykonanou v roce 2010. 
Sami uslyšíte, že toho bylo v hodnoceném období vykonáno poměrně dost a rozhodně se 
není  za co stydět. 

 

 Hned na počátku loňského roku, 17.ledna jsme bilancovali pětileté období práce ZO, 
neboť rok 2010 byl rokem jubilejním v jehož závěru  4. a 5-tého prosince se v Praze 
uskutečnil  IX. sjezd Čekého svazu včelařů. Tomu samozřejmě předcházela celá řada akcí, 
jako bylo uskutečnění bilančních schůzí základních organizací s volbou nových výborů a 
KRK , Okresních konferencí v rámci ČR, kde se mimo jiné volili delegáti na zmiňovaný 
sjezd. Okresní konference ČSV v Českých Budějovicích jsem se jako zástupce  a Vámi 
zvolený delegát za naší ZO osobně účastnil. Zásadní projednávané otázky zde, se týkaly 
především změn ve Stanovách ČSV a nově navrhovaných Stanov. Rozhodně to byly otázky 
velmi živě diskutované, neboť se zvláště dotýkaly dalšího bytí, či nebytí včelařské 
organizace jako takové.Sjezd si zvolil nové řídící orgány, předsedou ČSV se stal ing. Josef 
Mandík, místopředsedy pak MVDr. Miloslav Peroutka a Mgr. Václav Sciskala. V 
předsednictvu Republikového výboru je  ing. Petr Stibor z Českých Budějovic a v ÚKRK je 
ing. F.Lust. Máme mezi sebou našeho hosta, př.ing. Josefa Linharta, který se IX. Sjezdu 
jako delegát čekobudějovického okresu účastnil a ve svém vystoupení Vám jistě o jeho 
průběhu řekne více. Ještě se vrátím k Okresní konferenci v Českých Budějovicích, kde jsem 
v diskusi také vystoupil a prezentoval  naší ZO v souvislosti s plánovaným odhalením sochy 
sv. Ambrože, našeho patrona. Myslím, že to byl zcela konkrétní krok a pro všechny 
přítomné důkaz o tom, že i malá včelařská organizace, dokáže udělat věci o jakých se 



     

                       ZO ČSV,o.s. Mladošovice 
 
________________________________________________________________________________                        

Kontaktní údaje: předseda ZO: Ing. Miroslav JELÍNEK, tel.  776015743,  email: mirojelinek@email.cz 
                            jednatel  ZO: RNDr.Vladimír PÁVEK, tel.  777308799 , email:  vladimir@pavek.name 
                            ZO ČSV, o.s. Mladošovice                                                 email: vcelari@vcelari-mladosovice.cz 

některým, nesrovnatelně větším ani nezdá. Myslím, že to není samochvála, ale konstatování 
reality. Nakonec každý se může přesvědčit na vlastní oči, jak se nám celá věc podařila. Ještě 
poznámku k OK. Toto jednání si také volilo svoje výkonné orgány. Mám tu čest zastupovat 
naší ZO na zasedání Okresní organizace – jejího pléna a zároveň jsem byl konferencí zvolen 
do předsednictva OV ČSV.  Náš jednatel - RNDr. Vladimír Pávek byl zvolen do OKRK. 
Domnívám se, že i to je důkazem a oceněním práce celé naší ZO. Mimo to přítel dr. Pávek 
je pověřen spravováním webových stránek okresu České Budějovice. 

 V dalším se pokusím chronologicky zhodnotit události a jejich průběh, tak jak se 
odehrály.  

 K výsledkům vyšetření zimní měli na přítomnost roztoče VD a u některých i na mor 
včelího plodu . Dá se říci, že výsledky byly celkem uspokojivé, ale co bylo rozhodující, že 
jak u př.ing. Maška, tak i Miloše Tabery byl nález na přítomnost penibacillus larve 
negativní. Pokud se jedná o jarní ošetření včelstev nátěrem plodu prostředkem M-1, tak toto 
bylo provedeno celkem u 4 včelařů - měli více jak 3 roztoče na včelstvo 
(Bláha,Melichar,Šimánek,Veverka). Hlášení o provedení ošetření bylo v souladu s 
protokolem Státního veterinárního ústavu České Budějovice  č.1575/10 odesláno KVS 
Č.Budějovice. 
 
 
 Vrátím se k usnesení z naší loňské VČS, kdy byl mj. schválen Plán práce na rok 2010  
ve kterém jsme si stanovili uspořádat nejméně 2 kurzy a stěžejním byl úkol k zajištění 
Medového dne Mladošovice v srpnu 2010 a  v jeho rámci  slavnostní odhalení a vysvěcení 
sochy sv. Ambrože patrona včelařů. Jak se nám podařilo tyto úkoly splnit. Nejdříve k 
vzdělávacím akcím. V dubnu – 17. jsme realizovali Kurz pro začínající včelaře, který pro 
nás vedl ing. Aleš Křenek z Českých Budějovic. Jeho jedinou slabinou byla nižší účast 
zvláště těch, kteří by to nejvíce potřebovali, tedy opravdu začínajích včelařů. Hned v 
následujícím měsíci květnu, konkrétně 22. jsme zorganizovali přednášku na téma 
Ošetřování včelstev během kalendářního roku, kterou pro nás udělal opět ing. Křenek. 
Tato akce proběhla přímo na stanovišti „Loučka“ u přítele Jelínka a všichni, kteří se ji 
zúčastili mi jistě dají za pravdu, že bylo co poslouchat a na co se dívat. Akce jsme využili k 
distribuci formidolových desek pro letní ošetřování včelstev. Přednáška byla velmi dobře 
zorganizována a rozhodně přispěla k rozšíření znalostí z chovu včel a nejen to, takovéto 
akce slouží i k bližšímu vzájemnému seznámení, k navázání užších osobních kontaktů a to 
není zanedbatelné. Tuto přednášku jsme jaksi udělali nadplán a bylo to jen dobře. Takových 
nebo podobných vzdělávacích akcí si lze do budoucna jen a jen přát. A další plánovaný  
kurz byl Kurz pro provozně-ekonomicky orientované včelaře. To je sice název oficiální 
ale skrývá se pod ním akce, která naučila naše ženy zdobit medové pečivo. Podobně jako 
předcházející přednáška, tak i tento kurz se neobyčejně vydařil a to nemluvě o vysoké 
účasti. Tato místnost byla zaplněna do posledního místa. Vedoucí kurzu zdobení paní Jiřina 
Síkorová z Trhových Svinů byla bezvadně připravená a svým praktickým přístupem 
názorně předvedla techniky krášlení tzv. obyčejných perníčků. Každý z účastníků, více však 
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účastnic si domů odnesl perníčky, které si sám nazdobil. Bezvadná akce, vynikající 
propagace medu i včelaření. Jak ing. Aleši Křenkovi, tak i paní Jiřině Síkorové patří náš dík. 
Já jsem na oba jmenované napsal pochvalné uznání za vedení  vzdělávacích akcí do 
Včelařského učilistě v Nasavrkách. A nyní k tomu hlavnímu úkolu loňského roku – odhalit 
sochu sv.Ambrože, jako výraz vděku našim předchůdcům a zakladatelům.  
 To vůbec nebyl úkol lehký i přesto, že jsme počítali s dostatečnou časovou rezervou, 
byly to takříkajíc nervy až do posledních hodin před vlastní slavností. I když já osobně jsem 
si myslel, že obtížnější bude sehnat potřebnou sumu peněz. Nedá mi to, abych se alespoň 
trochu nezmínil o procesu vývoje sochy od doby, kdy nám byla zhruba před rokem 
představena naším přítelem Tomášem Frantou ve formě grafického návrhu. Kdo jste na 
loňské VČS byli jistě si vzpomínáte. Měl jsem v ten čas dojem, že ani moc nevěříte, že by 
se něco takového mohlo zrealizovat v rámci naší ZO. A přesto se podařilo. Již 13.února bylo 
možno v atelieru pana Franty spatřit konkrétní podobu budoucí sochy, tentokráte jako 
hliněného modelu. Bylo velice potěšující, že se tohoto představení zúčastnila i nevčelařská 
veřejnost. Tuto akci hodnotím jako velmi zdařilou z hlediska pokročilosti vlastní sochařské 
práce a také jako dobrý předpoklad budoucí propagace naší myšlenky. Následně se ale práce 
tak trochu zastavily, nicméně čas naprosto neúprosně ukrajoval zbytek doby do vlastního 
slavnostního aktu odhalení a vysvěcení. Nebudu zde zacházet do podrobností, faktem 
zůstává, že se vše nakonec s vypětím všech sil podařilo  zvládnout a dnes socha stojí na 
důstojném místě a bude tak nejenom nám současníkům, ale i budoucím generacím 
připomínat zakladatele našeho spolku pány učitele Adámka a Krátkého jejichž zásluhou je 
také i to, že tu dnes můžeme společně  sedět. Postavili nám pevné a dobré základy a na nás 
je, abychom ten pomyslný včelařský dům řádně a poctivě stavěli, aby i generace které 
přijdou po nás, mohly ve stavbě bez obav ze zhroucení pokračovat. Nemohu nezmínit ještě 
jedno jméno byť nevčelaře a to Karla Vondráka ml., bez jehož zejména technické pomoci 
bychom se neobešli a i díky jemu byla socha instalována včas a stojí tam, kde stojí.  
Vrátím se v několika větách k vlastnímu průběhu MDM. Již od časného rána probíhala 
příprava v prostoru za kostelem. Díky příteli Pavlu Kučerovi byl od hasičů ze Lhoty 
zapůjčen přístřešek, který posloužil k realizaci vlastního prodeje především medového 
pečiva vyrobeného v rodinách našich včelařů. Vlastního prodeje se velmi dobře zhostily  
naše děvčata paní Miluška Pernická, Jaruška Groserová, Petra Cerneticová a Marie 
Kadlecová. Byla zde instalována i malá výstavka včelařských pomůcek o kterou se staral př. 
Štěpán Hanzal. Koutek pro naše nejmenší zde také našel své místo a díky naší kamarádce 
Mgr. Nikole Hovorkové, která pro děti přpravila řadu soutěží zde nybylo místo pro nudu, 
naopak děti měly stále co dělat a čím se bavit. A pod naší střechu se vešla i paní Jana 
Fryčová majitelka včelařské prodejny Včelka v Českých Budějovicích se svými produkty, 
které dozajista obohatily celkovou nabídku medového dne. Mimo to byla stánkovým 
prodejem zajištěna pestrá škála nabízených výrobků, včetně velmi dobře fungujícího 
občerstvení pro naše návštěvníky. Ještě rád připomenu pí. Jiřinu Síkorovou – učitelku 
včelařství z Trhových Svinů, která předvedla svoje výrobky z medového perníku a 
návštěvníci tak měli možnost přímé konfrontace svých dovedností s tím co vyrobí 
profesionál. Nemohu nepřipomenout  zástupkyni chráněné dílny Nazaret z Borovan pí. 
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Chattovou, která s sebou na slavnost přivezla krásné keramické výrobky a batiku.Velmi 
zajímavým a hojně navštěvovaným prvkem medového dne byl stánek našeho přítele a 
souseda z Třeboně ing. Petra Sedláčka, zvláště pak prosklený úl se včelami. Mnozí 
návštěvníci viděli včelí společenství takto poprvé v životě. Nabídka medu byla tento rok na 
rozdíl od roku 2009 velmi bohatá a každý kdo měl zájem koupit si jej, měl možnost výběru 
od několika včelařů. 
 Vyvrcholením medového dne bylo slavnostní odhalení a vysvěcení sochy sv. 
Ambrože. To se uskutečnilo téměř v pravé poledne, po mši svaté. Hlavní projev přednesl 
předseda ZO Mladošovice a poté následovali vystoupení  autora sochy Tomáše Franty, 
zástupce OV ČSV České Budějovice př.ing. Josefa Linharta, svůj příspěvek přednesl i 
starosta obce Mladošovic ing. Jiří Podolák. Pan farář Petr Plášil z Borovan v samotném 
závěru odhalenou sochu vysvětil a popřál všem včelařům, aby je jejich patron vždy 
ochraňoval a napomáhal jim v jejich záslužné práci pro nás všechny. A tak byla důstojně 
zakončena myšlenka o vytvoření trvalé vzpomínky na zakladatele spolkového včelaření v 
Mladošovicích. Naše akce neunikla ani mediím. Deník Právo otiskl hned v pondělí reportáž 
z celé akce a ještě před tím vyšel článek v Českobudějovických listech o chystané akci. Ani 
náš  celorepublikový spolkový časopis Včelařství na nás nezapomněl a v jeho čísle 10/2010 
vyšel dle mého soudu velmi podařený článek s kladným hodnocením samotným 
šefredaktorem Mgr. Petrem Prokešem. Všechny zmíněné články jsou s pomocí přítele 
Miloše Tabery zachovány i pro příští generace a můžete si je prohlédnout zde v této jednací 
místnosti. Je třeba také ještě dodat, že u příležitosti slavnostního odhalení sochy sv. 
Ambrože byla vydána plaketa s jeho reliefem. Několik kusů ještě zbylo a kdo by měl zájem, 
má možnost si ji ještě zakoupit za 150Kč/kus. Je také faktem, že po uveřejnění článku ve 
Včelařství se mi ozvali dva zájemci o tyto plakety, František Wolf z Hradce nad Moravicí – 
3ks a František Vlček – Dubická včela o.s. - Dubicko – 1ks.Při této příležitosti bych chtěl 
ještě jednou poděkovat všem, kteří se na zdárném průběhu našich slavností podíleli, všem, 
kteří finančně přispěli a tak velmi napomohli k zdárnému zakončení původní myšlenky. 
Přesto všechno pozitivní co zde už bylo řečeno si neodpustím kritickou poznámku do 
vlastních řad a ta se týká  nižší účasti nášich včelařů na této akci. Chápu, že mohou být v 
životě člověka důležitější věci než je slavnost spojená s odhalováním sochy. Ale toto bylo 
vyvrcholením několikaleté práce a tak se domnívám, že účast mohla být vyšší. Při této 
příležitosti bych Vás všechny chtěl vyzvat k účasti na Medovém dnu 21.srpna t.r. v 
Mladošovicích, který bude také velmi slavnostní a významný, neboť bychom zde měli 
slavnostě a za účasti široké veřejnosti představit a světit nový prapor našeho spolku. V další 
části ještě o tom bude řeč a v diskusi se můžete k tomu vyjádřit. V této souvislosti si 
dovolím konstatovat, že náš spolek vznikl v době první republiky, přežil Mnichov, druhou 
světovou válku, roky 48, 68 i rok 1989 až do současnosti. Generace před námi to určitě 
meměly o nic lehčí než my a všechno ustály, spolek, nebo později ZO přetrvali. Myslím, že 
to je výzva pro nás, současné pokračovatele, abychom zde po sobě zanechali odkaz ze 
kterého budou moci naši pokračovatelé čerpat inspiraci pro svou práci a měli zde něco, k 
čemu se budou moci vždy vracet a co je bude spojovat – tradice, historie, symboly V 
loňském roce jsme na počest zakladatelů odhalili sochu patrona v čelařů sv. Ambrože. Byla  
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zpětně z dostupných materiálů sepsána Kronika Spolku, která samozřejmě není nikdy 
hotová, má své pokračování a doufám, že bude mít nepřetržité pokračování i do 
budoucnosti. Díky příteli Jiřímu Melicharovi je zpracovávána – velmi vkusně, v knižní 
podobě. Máte možnost nahlédnout. Tak nám ještě z té symboliky zůstává prapor – Spolkový 
prapor. To je úkol jak už bylo řečeno pro tento rok. Grafické práce započali již na podzim  
loňského  roku. Byla vybrána českobudějovická firma Smrček, která má technické možnosti  
a vybavení pro zpracování takovéto zakázky. Dnes máte možnost nahlédnout k návrhu 
podoby praporu a vyjádřit se k tomu. Zároveň bych Vás všechny chtěl vyzvat k finančnímu 
příspěvku na tento prapor. Myslím a navrhuji částku 500Kč. Každý ale podle svých 
možností. Nemohu nikoho nutit, je to věc a rozhodnutí každého z vás, ale domnívám se, že 
nějaký finanční obnos by mohl dát každý. Je to ku prospěchu dobré věci, bude to vizitka nás 
všech. 
   
 
 Pomalu ale jistě, tak jak čas běží se dostáváme k podzimu a nastává čas ke krmení a 
zazimování včelstev, včetně jejich léčení tak, abychom na jaře mohli konstatovat pokud 
možno nulové ztráty a budem čekat na první jarní prolety a první snůšku. Dovolte mi 
několik čísel. K 1.9.2010 jsme zazimovali celkem 210 včelstev, což je ve srovnání s rokem 
předcházejícím o 40 více. Myslím, že je to v tak malé organizace jako je naše velmi 
pozitivní jev a lze si přát, aby tomu tak bylo i do budoucna. Pokud jde o statistiku, tak zde 
jsou následující údaje: 

celkem jsme vytočili  2.465 kg medu,  

získali jsem                    101,5 kg vosku 

vychovali                         59 ks matek 

 Myslím, že na tomto místě by bylo vhodné zmínit statistické údaje k 15.9.2010 v 
rámci okresu České Budějovice. 

K tomuto dni bylo v okrese celkem 1.083 včelařů a zazimovali 12.476 včelstev, když k 1.5. 
to bylo 9.925 včelstev. 

Celkem bylo v okrese získáno: 168.402kg medu a 5.694,4kg vosku. V průměru to pak 
vychází na 13,5kg medu a 0,45kg vosku na jedno včelstvo. 

Pro dokreslení ještě dodávám, že  bylo mimo vyšší chovy odchováno 2.772 matek a 
realizováno 563 přísunů včelstev, z toho 418 za opylováním zemědělských plodin a 145 za 
snůškou do lesů. 

Když jsem v předcházejícím uváděl statistické údaje v rámci naší organizace, tak sami 
můžete porovnat jak jsme přispěli. Myslím, že vůbec ne málo k velikosti naší organizace. 

Podzimní léčení v naší organizaci proběhlo podle metodiky KVS České Budějovice. 
Specifikum přece jen máme, neboť první ošetření bylo provedeno suchou cestou – fumigací, 
ale další dvě nařízená léčení byla realizována ve formě aerosolu s tím, že byl v obou 
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případech jako nosné médium použit čistý, lékárenský aceton. V této souvislosti se 
domnívám, že je zapotřebí připomenout Nařízení KVS č. 2/2009, bod 2. období podzim-
zima , písm.a): „U všech včelstev před ošetřením musí chovatelé nejpozději do 30.září 
vložit na dna úlů podložky, které celé dno pokryjí. Podložky se vždy po diagnostickém 
odběru spadu, nebo po ukončení léčby (ošetření) řádně ometou, očistí a vrátí zpět na dno 
úlu. Po posledním ošetření v tomto období musí být podložky řádně očištěny až po uplynutí 
7 dní“. V bodě b) tohoto nařízení se říká, že trojí ošetření se provede v době od 10.října do 
31.prosince. Výňatek z tohoto nařízení je i na našem webu Menu-„veterinární informace“ 
Pro naší organizaci byl zpracován konkrétní plán podzimního ošetření, včetně časového 
harmonogramu tak, aby každý jednotlivý včelař přesně věděl, kdy budou jeho včelstva 
ošetřena a co proto má udělat. Myslím, že se tato praxe zatím osvědčuje a není důvod od ní 
odcházet. Jaké budou výsledky letošního ošetření samozřejmě momentálně nevíme, ale tak 
jako každý rok bude každý jednotlivý včelař vědět jak na tom je. Zda a  v jakém rozsahu 
bude následovat jarní ošetřování včelstev nevím, to ukážou výsledky rozboru. Naše ZO, ale 
při objednávce léčiva na jaro 2011 počítala s tím, že se léčit bude a podle toho bylo 
objednáno  léčivo. Jedná se o Vám dobře známý prostředek M-1, kterým se po zředění maže 
zavíčkovaný plod a následuje fumigace. Nebudu ale předbíhat, výsledky rozboru nám dají 
přesnou odpověď. Dosud bylo tak, že ten, kdo měl více jak 3 roztoče na včelstvo měl za 
povinnost toto jarní ošetření provést. Jak to bude v letošním roce uvidíme. 

 Několik poznámek k provádění monitoringu spadu roztoče Varroa destructor. 
Předsednictvo OV ČSV České Budějovice opakovaně vyzívalo v roce 2010 k 
organizovanému provádění monitoringu spadu roztoče VD. Optimálním stavem by bylo, 
kdyby každá ZO okresu měla alespoň jednoho včelaře, který by se tímto zabýval a výsledky 
svého pozorování předával na okres, kde by se následně ve spolupráci s Krajskou 
veterinární správou včas stanovovaly eventuální léčebné zásahy ve včelstvech. Skutečnost 
je však diametrálně jiná, bohužel v tom horším slova smyslu. Na naší listopadové schůzi 
jsem Vás o situaci informoval podrobně, ale jen připomínám, že z celkového počtu 29 ZO 
okresu se aktivně zapojily 4 ZO. Mezi ne patří i naše ZO. Byť by bylo pozorování z těchto 
organizací sebepřesnější a preciznější, nelze z něho  dělat žádné závěry. Já využívám této 
příležitosti a vyzývám ty z Vás, kteří byste mohli monitoring provádět, abyste tak učinili. 
Není to nic složitého a protože já osobně toto dělám od samého počátku, letos to bude už 
třetí rok, mohu poskytnout eventuální rady. Jak takový systém může fungovat, máte  zde 
možnost nahlédnout do jeho výsledků. 

 V další části svého vystoupení se dotknu informačního systému tak, jak je zaveden 
a funguje v naší organizaci. Sami víte, že informace lze předávat mnoha způsoby. Začnu 
tím, který je zatím technicky nejpropracovanějším a pravděpodobně nejrozšířenějším a to je 
předávánání, získávání informací prostřednictvím internetu v našem případě webovými 
stránkami ZO, (jsou funkční od 5.10.2009) které velmi dobře spravuje přítel dr. Vladimír 
Pávek a k 31.12.2010 je navštívilo cca 6.000 lidí, což je asi 13lidí denně. Nebudu o tom více 
hovořit, on Vám vše opakovaně vysvětlí a seznámí Vás s jejich obsluhou a využíváním. 
Dalším důležitým spojovacím prostředkem a v našem případě dosti často využívaným  je 



     

                       ZO ČSV,o.s. Mladošovice 
 
________________________________________________________________________________                        

Kontaktní údaje: předseda ZO: Ing. Miroslav JELÍNEK, tel.  776015743,  email: mirojelinek@email.cz 
                            jednatel  ZO: RNDr.Vladimír PÁVEK, tel.  777308799 , email:  vladimir@pavek.name 
                            ZO ČSV, o.s. Mladošovice                                                 email: vcelari@vcelari-mladosovice.cz 

telefonické spojení, což mimo jiné umožňuje i internet programem Skype. V neposlední 
řadě je to předávání informací osobně ústní formou, což také hojně využíváme. V této 
souvislosti a to je ten hlavní důvod proč v této zprávě o tom hovořím je aktuálnost spojení, 
jinými slovy, mámeli nepřesné, zastaralé kontakty, je to tak, jako když nemáme nic. Stará 
pravda je a ti co z Vás byli na vojně, což je drtivá většina zní: bez spojení není velení. To 
beze zbytku platí i pro nás. Tedy všechny změny telefonů, adres, mailů neprodleně hlaste 
jednateli dr. Pávkovi, který je bude aktualizovat. Jenom drobná rada na našem webu tyto 
kontakty jsou uvedeny a kdokoliv potřebuje spojení na někoho z nás a nejenom to, může jej 
tam velmi lehce získat.  

 Několik poznámek k hospodaření v naší ZO. Opět zde nubudu zabíhat do 
podrobností, to bude předmětem zprávy pokladníka a předsedy revizní komise. Chci Vám 
všem jenom říci, že pozitivním jevem je , že nemáme nikde žádné dluhy, vše co jsme měli 
zaplatit jsme včas a řádně zaplatili i přestože v loňském roce byly  ve srovnání s jinými roky 
nesrovnatelně jiné pohyby peněz jak na výdajové straně, tak i na straně příjmů. Pravda je, že  
i přes uvedené výdaje naše konto nekleslo, naopak zaznamenali jsem jeho nárůst, což je věc 
se kterou jsme na počátku loňského roku nepočítali. Jenom připomenu a znova poděkuji 
všem dárcům, sponzorům, kteří pomohli s financováním sochy sv. Ambrože. Jejich přesný 
výčet najdete na našem webu v hlavním menu: „Příspěvky na sv. Ambrože“ Tak jako jsme 
zveřejňovali všechny kdož přispěli na naší sochu, zrovna tak budou zveřejněni všichni Ti, 
kteří se budou podílet na příspěvcích pro získání našeho spolkového praporu. 

 Několik slov ke Kronice. Až do současnosti máme naší  kroniku vedenou v 
elektronické podobě, můžete se na ni podívat také na našich webových stránkách. Asi v září 
loňského roku jsem požádal našeho přítele Jiřího Melichara o kterém vím, že je výtvarně i 
literárně  nadán, aby pro náš Spolek ztvárnil tuto kroniku v knižní podobě tak, jak se 
kroniky vedou na úřadech, institucích apod. Několikrát jsme se sešli a prokonzultovali jsme  
podobu tohoto díla. K celé práci jsme přistoupili od samého počátku tak, jako k dalšímu ze 
symbolů našeho Spolku. Tedy druhý symbol po soše v řadě. Třetím bude již zmiňovaný 
Spolkový prapor. To by měly být pro nás i následovníky stálice ke kterým se budou vždy 
vracet. Ještě ke Kronice, dáváme dohromady jakousi galerii dnes starších a bývalých 
včelařů, kteří působili v našem spolku. U některých z Vás to byli Vaši tátové, nebo dědové a 
jistě by se našla jejich fotografie, jde nám o portrét. Originál fotografie vracíme zpět, pouze 
si je oskenujeme a uděláme příslušný výřez, který potom přijde do naší Kroniky. Prosím 
podívejte se doma a zapůjčte nám je. Předem děkujeme.    

 Vážení přátelé ve své zprávě o činnosti za období od poslední VČS – tedy za rok 
2010 jsem se snažil dotknout všech významnějších událostí, které se v naší organizaci 
odehrály. Mojim hlavním cílem bylo, podat obraz předcházejícího roku jako objektivní a 
pravdě odpovídající, zrekapitulovat naší práci a její výsledky. Myslím, že mohu říci, že jsme 
společně udělali kus dobré a poctivé práce a to jak na poli propagace včelařství,tak i v oboru 
samém. Snahou nás všech i do budoucna musí být pokora a  poctivost při každodenní práci  
se včelami a ze všech sil usilovat o dobrý zdravotní stav našich včelstev. Budeme-li mít 
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zdravá a silná včelstva, budeme schopni lépe překonat eventuální potíže, které se mohou 
vyskytnout v průběhu nastávajícího období. 

V samotném závěru mi dovolte poděkovat Vám všem za dosavadní vykonanou  práci na 
poli včelařství, vyjadřuji přesvědčení, že se nám se ctí podaří splnit cíle, které jsme si  vytkli 
pro tento rok a že Medový den Mladošovice 2011 v jehož rámci vysvětíme náš Spolkový 
prapor přispěje ke zviditelnění práce nás všech, zvláště když se vše odehraje v nově 
zrekonstruovaném kostele sv. Bartoloměje v Mladošovicích a jeho bezprostředním okolí. 
Přeji Vám především pevné zdraví, spokojený rodinný život, optimismus a hodně sil do 
další  práce v roce 2011. 

 

  

 

 

 


